
 

 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg har den 19. december stillet følgende spørgs-

mål nr. 392 (Alm. del) til sundheds- og ældreministeren, som hermed besvares.  

Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Karina Adsbøl (DF). 

 

Spørgsmål nr. 392:  

”Er ministeren enig i, at der fortsat skal være et frit valg på hjemmehjælp?” 

 

Svar: 

Det er vigtigt for regeringen, at dem, der har behov for hjælp, når de ikke længere 

kan klare sig selv, kan være trygge og have et værdigt ældreliv. 

 

Det er samtidig vigtigt, at vi har tillid til medarbejdernes faglighed og vurdering, og at 

vi sikrer, at vores ældrepleje er tilrettelagt på den mest hensigtsmæssige måde. 

 

Regeringen har ikke planer om at afskaffe det frie valg på ældreområdet, men hvis 

rammerne for ældreplejen og det frie valg i dag er med at skabe en oplevelse af bu-

reaukrati, bliver vi nødt til at se på, om vi har de rigtige rammer. 

 

Regeringen vil derfor kigge bredt på de krav, regler, procedurer, som vi – og kommu-

nerne selv – har formuleret. Det, tror vi, er til gavn for såvel borgere, som medarbej-

dere. 

 

 

 

Med venlig hilsen 

 

 

 

 

 

Magnus Heunicke      /      Kjersti Metliaas 

 

Folketingets Sundheds- og Ældreudvalg 

Holbergsgade 6 

DK-1057 København K 

 

T +45 7226 9000 

F +45 7226 9001 

M sum@sum.dk  

W sum.dk  

 

 

Dato: 09-01-2020 

Enhed: NAERSOM 

Sagsbeh.: DEPKME 

Sagsnr.: 2000042 

Dok. nr.: 1070573 

 

Sundheds- og Ældreudvalget 2019-20
SUU Alm.del - endeligt svar på spørgsmål 392 

Offentligt

mailto:sum@sum.dk
http://sum.dk/

